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GILDETID 
Maj 2023

1./7. Gilde
Onsdag den 24. maj 2023 kl. 10:00
Vi kører fra Skovgårdsvænget 8
Turen går til Kongernes Samling på 
Koldinghus.
Framelding til Hans

2. Gilde
Mandag den 22. maj 2023 kl. 11:30
Gildemødet er henlagt til Væksthuset i 
Botanisk Have

4. Gilde
Mandag d. 15. maj 2023 kl. 19:00
Gildemøde på Spejdermuseet.
"Rådhus i Aarhus", v/Steen Ivan Hansen

5. Gilde
Mandag den 15. maj 2023
Besøge Jysk Handi Hornslet. 
Invitation følger og 8. gilde inviteres.
Mandag den 12. juni 2023
Friluftsgildehal i Sorringhytten

6. Gilde
Mandag den 1. maj 2023 kl. 19:00 
på Spejdermuseet.
Vi vil bruge aftenen til at tale om, hvad vi vil 
og kan fremover: lokaler, mødernes indhold 
osv.  Husk sangbog.
Mandag den 5. juni 2023 
Friluftsgilde. Tid og sted følger.

 

8. Gilde 
Mandag den 1. maj 2023 kl. 14:00
Udvidet gildeledelsesmøde hos Nils
Mandag den 16. maj 2023
Årets gildetur.
Nærmere invitation følger direkte

10. Gilde
Ikke oplyst. 
Kontakt kansler.

Frimærkelauget
Torsdag d. 11. maj 2023 kl. 19:15
Møde i spejderhytten i Tranbjerg. 
Aftenen vil sikkert igen gå med sortering af 
noget af Frimærkebankens materiale.

Alle Gilder
Tirsdag den 9. maj kl. 19:00 
Stadsgildeting - se side 4.
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MEDLEMSNYT

Fødselsdag
30. maj
Hugo Steensen 4. Gilde 85 år 

Jubilæum
24. april  
Gudrun Østbye 2. Gilde 25 år

Ridderjubilæum
14. maj  
Litta Schmidt 4. Gilde 25 år

Ændret telefonnr.
Tove Colstrup, 4. Gilde 3027 5377 (Fastnetnr. nedlagt)  

Nye mailadresser og ændrede/nye telefonnr. finder du også i Stadsgildets medlemsoversigt 
på hjemmesiden.

Man kan håbe!
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Månedens forsidebillede

Sct. Georg og dragen

Forsiden til bog
Erling Agergaard



NYT FRA STADSGILDET og GILDERNE
Indkaldelse til 

Stadsgildeting

tirsdag den 9. maj 2023 kl. 19:00

Hasle Sognehus, Viborgvej 158, 8210 Aarhus V

Dagsorden jfr. Vedtægterne:

1. Valg af dirigent, protokolfører og tre gildebrødre til stemmeudvalg.
2. Stadsgildemesters beretning, herunder referater fra udvalg.
3. Stadsgildeskatmester forelægger det reviderede regnskab.
4. Behandling af indkomne forslag.
5. Stadsgildeledelsen forelægger stadsgilderådets planer og ideer for det kommende år.
6. Stadsgildeskatmester forelægger forslag til budget for det følgende år, 

herunder fastsættelse af kontingent.
7. Valg til stadsgildeledelsen.
8. Valg af

Suppleant for stadsgildemester
Suppleant for stadsgildeskatmester
Suppleant for stadsgildekansler

9. Valg af revisor og revisorsuppleant
10.Beretning fra fonde og laug.
11.Valg af fondsbestyrelser.
12.Beretninger, der skal aflægges ifølge vedtægter.
13.Øvrige valg, der skal foretages ifølge vedtægter.
14.Eventuelt.

Forslag, der ønskes behandlet på Stadsgildetinget, sendes til STGM Kjeld Hedelund senest 
14 dage før stadsgildetinget.

Navne på gildernes stemmeberettigede repræsentanter skal meddeles STG-kansler 
Elisabeth Etlar Møller senest den 15. april 2023.

Jourhavende gilde 4. gilde.
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Skriftlig del af Stadsgildeledelsens beretning for gildeåret 2022-23

Gildeåret har været præget af implementering af Århus Stadsgildes ændrede strategi af 
22. februar 2022 og deraf følgende organisationsændring, vedtaget med ændring af 
vedtægterne på stadsgildetinget 10. juni 2022.

 16. juni gennemførtes omsider den, af Covid 19, forsinkede tur til Vadehavet.
 Stadsgilderådet har holdt 3 møder: 13. september, 9. november 2022 og 14. marts 

2023.
 13. januar 2023 samledes Århus Stadsgilde til nytårskur. Et tværorganisatorisk udvalg 

forberedte kuren efter fravalg af at ”købe” os ind på en restaurant.
 Århus Stadsgildes ledelse deltog ikke i årets Fellowship og Fredslys arrangementer.
 Århus Stadsgildes ledelse deltager ikke i LGU’s (Landsgildets Udviklingsudvalg) 

arrangementer og deltog heller ikke i distriktsgildemesterstævnet 25.-26. februar 
2023.

 Århus Stadsgilde har formidlet gildernes deltagelse i 90-års jubilæumsstafetten.

Stadsgildeledelsens planer for gildeåret 2023-24
 På stadsgilderådets møde den 13. juni besluttes omfanget af et stadsgilde-

arrangement i 2024 (: nytårskur, udflugt eller?).
 Stadsgildeting 2024 forventes at kunne blive tirsdag den 14. maj.

Stadsgildemesters holdning til at modtage genvalg
Ved årets stadsgildeting har jeg været stadsgildemester i 11 år. Det er mindst 5 år for 
meget! Ingen stadsgildemester i Aarhus har siddet på posten i sammenlagt mere end 8 år 
(: 2 perioder). Ingen tidligere stadsgildemestre har besiddet embedet i en alder over 80 år. 
Det er på høje tid at vælge en ny stadsgildemester.
Jeg har udtalt løfte om, endnu denne ene gang, at sikre Århus Stadsgildes eksistens et år 
mere ved nødtvungent at modtage genvalg, hvis der ikke opstiller andre kandidater. Som 
bekendt skal der være underskrifter fra henholdsvis stadsgildemester, stadsgildekansler og 
stadsgildeskatmester på den årlige gildeledelseserklæring til landsgildet. Ellers er 
Århus Stadsgilde principielt lukket.
Uanset hvad der sker, er årets stadsgildeting den 9. maj 2023 sidste gang jeg modtager valg! 

Brabrand, 9. april 2023
Kjeld Hedelund
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STADSGILDET’s regnskab
Resultatopgørelse for perioden 1. januar – 31. december 2022

Driftsindtægter 2022 2021

Kontingenter 12.537 13.727

Renteindtægter 0 0

12.537 13.727

Driftsudgifter

Herolden 0 0

Kontor m.v. 65 2.354

Møder / kørsel 0 0

Internet / hjemmeside 657 500

Porto 360 350

Landsgildeting / stævne 681 2.016

Stadsgildeting/ -rådsmøder 913 1.120

Gaver 936 480

Husleje til Spejdermuseet 4.000 4.000

Diverse 0 0

7.612 10.820

Overskud 4.925 2.907

12.537 13.727
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Anvendelse af formue og formueafkast

Indtægter

Formueafkast 1.347 1.163

Diverse indtægter gaver m.v. 0 0

1.347 1.163

Udgifter

Gaver (bevilligede tilskud) 15.000 15.000

Forvaltningsgebyr 1.121 1.045

Kontingenttilskud   (Konto 61) 548 1.640

Arrangementer 29.889 92

Diverse 0 0

46.558 17.777

Underskud -45.211 -16.614

1.347 1.163

Stadsgildets samlede resultat:

Overskud - alm. drift 4.925 2.907

Underskud - formueafkast -45.211 -16.614

I alt -40.286 -13.707
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STADSGILDET’s regnskab

Balance pr. 31. december 2022

Aktiver 2022 2021

DB  4815115864 19.708 15.359

DB  3654003262 808 7

DB-invest Fonde 101.354 164.006

Tilgodehavende 0 0

Kontant beholdning 0 0

Aktiver   i alt 121.870 179.372

Passiver

Egenkapital primo 179.372 201.795

Kursregulering -30.551 -8.716

Overskud - alm. drift 4.925 2.907

Underskud - formueafkast -45.211 -16.614

Egenkapital  i alt 108.535 179.372

Forudbetalt nytårskur 13.335 0

Skyldig omkostning 0 0

Passiver   i alt 121.870 179.372
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2. Gilde

27. marts blev det årlige Gildeting afholdt i Hasle.
Klavs blev valgt til dirigent og Jan valgt som protokolfører.
Gildetinget var lovligt indkaldt og kunne derfor gennemføres. 
Til stede var 6 af 7 medlemmer.
Beretning godkendt. Regnskab blev diskuteret. Ikke godkendt, da dette ikke var 
færdigbehandlet.
Øvrige valg næsten gennemført uden ændringer, dog blev Gildeskatmester udskiftet. Ny 
Gildeskatmester er Bente Bigum. Tak for de mange år på posten til Knud Christoffersen, der 
ikke ønskede genvalg.

4. Gilde

Gildeting 20. marts 2023

Gildemester Jette Jørgensen (JJ) bød velkommen til årets gildeting, og vi startede med at 
synge ”Danmark nu blunder den lyse nat”. Den første ”drink” og slik var på 4. gildes regning.

Da Kjeld Hedelund desværre havde meldt afbud på grund af sygdom, blev Uffe Jørgensen 
valgt til dirigent og undertegnede som protokolfører. 

Gildemesterens beretning og regnskabet blev godkendt.
 
Derefter var der beretning fra grupperne, hvor møderne har været lidt indskrænkede, da 
nogle af grupperne havde været ramt at sygdom, men nogen aktivitet har der dog været 
med bl.a. quiz i juletraditioner, fortællinger om barndommens fødselsdage, Hitlers 
Nordfront og om Angkor Wat, et tempel i Cambodia samt nogle andre spændende ting.

Gildemester og -kansler blev genvalgt, men da skatmester Tove Colstrup ikke ønskede 
genvalg, blev undertegnede Birthe Lydolff valgt til skatmester. Repræsentanterne til 
stadsgildet blev alle genvalgt, bortset fra tidligere skatmester Tove Colstrup, hvor 
undertegnede trådte ind. 
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Repræsentanter til udvalg: 
• Spejdermuseet Mandrup Langhoff 
• Revisor Uffe Jørgensen 
• Herold, fane: Benny Aros 
• Herold, dør: Else Hansen
• Herold, afløser: Steen Lydolff 
• Skriver?
• Fotograf: Erik Birkholm Nielsen 
• WEB-ansvarlig: Jan Omøe

Og som det fremgår af ovenstående lykkedes det ikke på gildetinget at få en ny skriver. 
Efter en pause med lækre hot dog genoptog vi tinget, hvor vi under evt. snakkede om en 
omorganisering af grupperne. I forbindelse med indkaldelsen til gildetinget, havde 
gildeledelsen medsendt et spørgeskema, som vi alle skulle svare ærligt på, og blev opfordret
til at skrive kommentarer til, hvis man havde nogen, og skemaerne vil gildeledelsen så kigge 
på. 
Herefter lukkede Uffe tinget og takkede for god ro og orden. 
Vi sluttede som sædvanligt med ”Nu er jord og himmel stille”. 

Referent Birthe

5. Gilde

Sct. Georgs Gildehal mandag den 3. april 2023
Gildehallen blev afholdt sammen med 8. Gilde, så vi var en pæn stor forsamling, selv om vi 
havde en del afbud. Det er en af fordelene ved at holde vore møder sammen, at der er plads
til diverse fravær. 

Efter gildemester Alice Dyrskovs velkomst læste Aase Ravn årets Sct. Georgs budskab.

Alices Gildemestertalen handlede denne aften om de mange minoriteter og kulturen hos 
nogle af de folk vi nu til dages SKAL kalde ”de oprindelige folk” 

Alice tog udgangspunkt i vores besøg i det Grønlandske hus, hvor lederen fortalte om ”De 
politiske / samfundsmæssige / historiske udfordringer og spændinger Danmark og Grønland 
imellem”. Herunder også danske mediers dækning af Grønland og grønlandske forhold. 
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Det er svært for mange grønlændere med alkohol og 
selvmord som følge af den mistede identitet til den 
fangerkultur de var en del af.
Inuitterne som også grønlænderne er en del af lever i dag 
i Grønland, Canada. Alaska og Sibirien.

Alice fortsatte med at fortælle om oplevelser fra en 
autocamperrejse i det vestlige Canada, som hun havde sammen med sin mand. En aften 
gjorde de ophold på en campingplads i en lille by med ca. 550 indbyggere. Området var 
beboet af canadier af indiansk oprindelse. De kom til at opleve byen afholde en indiansk 
festival, med optog og dans, samt madboder og lokale souvenirs. Festivalen var helt klart 
et forsøg på at vedligeholde den oprindelige kultur der har trange år i Canada, hvor der i 
disse år udrulles grufulde afsløringer af undertrykke af den gamle kultur. 

Til sidst fortalte Alice om et TV- program, der beskrev livet i en
afsides landsby i Colombia, Sydamerika. Landsbyen bestod af
ca. 500 personer der alle var af Wiwa stammen, og havde 
levet sammen i dette afsides område i over 2000 år. Wiwaerne
ser Moder Jord som deres gudinde og de mener, at det er
deres livsværk at beskytte og formilde bjergene og skabe 
forbindelse mellem gudinden Moder jord og bjergene, som
tak, fordi netop bjergene giver dem alt det, de behøver, så de
kan være i stand til at overleve, nemlig mad, vand og 
lægeurter. Kvinderne indsamler hver morgen de hellige 
koka-blade. Mændene rister bladene og lægger dem i poser,
som de altid bærer på sig. Bladene tygges men bruges også
som en vigtig del af hverdagens ritualer.

Selv om dette samfund lever meget afsondret er der også her
tegn på at ungdommen begynder at søge væk, for at blive en del af det moderne samfund. 
Hvad det betyder for denne enestående kulturs fremtid må kun fremtiden vise.
Rundt om i verden er der i dag ved at være mere fokus på de mange isolerede grupper af 
”oprindelige folk”. Der høres mere og mere på dem og deres rettigheder. Heldigvis for det.
”Lige meget hvor forskellige liv, vi lever, så er der grundlæggende ikke forskel på os 
mennesker. Vi er alle værdige mennesker, der fortjener kærlighed, tryghed og omsorg.” 

Efter denne fantastiske gildemestertale gik vi over til, i fællesskab, med venstre arm over 
højre, at aflægge vores Gildeløfte.
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I Eftergildehallen trakterede turhavende gruppe med
sandwich med diverse fyld.
Henning var blevet bedt om at vise sin Sølvøksefilm som han
optag i forbindelse med det sidste Sølvøkseløb, hvor temaet
var H. C. Andersen. Alle ”vi gamle” nød at se os selv som
”unge og rørige” igen, og de nye fik et indblik i hvad 
gildearbejdet betød for mange af os. 
Kl. 22.00 sagde Alice tak for i aften og kom godt hjem. 

Referat Henning

8. Gilde

8. Gilde besøgte Det Grønlandske hus i Aarhus den 20. februar og med os havde vi vore 
venner fra 5. Gilde.

Det Grønlandske Hus ligger i en stor hvid villa på Dalgas Avenue 52, tæt på hvor sporvogn 
linje 1 havde endestation i gamle dage. Der er også Grønlandsk Hus i København, Odense og
Aalborg.

159 grønlandske studerende på forskelligt alderstrin, deltager i undervisningen på stedet for
at sætte sig ind i den danske kultur og måde at gebærde sig på. 18 af dem er fastboende i to 
år inden de flytter ud for at være på egen hånd.

Stedet har også forhandling af grønlandske fødevarer.

Det Grønlandske Hus har Tanja Nielsen som direktør med dansk far og grønlandsk mor. Hun 
er uddannet kemiker, og er, efter stillinger i mange forskellige brancher, nu stedets daglige 
leder.

Der var forberedt en spændende og omfattende dagsorden, med mange overraskelser, som 
vel nok satte mange ting på plads for de fleste af os.

Der er godt 56.500 indbyggere i Grønland, hvor ca. 89 pct. er grønlændere, 9 pct. danskere 
og resten er fra rigtig mange forskellige lande. De bor på verdens største ø, ca. 2650 km lang 
og ca. 1000 km bred, med et areal på 2.166.086 kvadratkilometer
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De først indbyggere kom allerede 2500 f. Kr.  De var jægere, helt fra de nordligste egne mod 
vest, som fulgte renernes vandring. Med klimaets skiften forsvandt de igen, men så dukkede
de op på ny gennem tiden og omkring 1100 tallet var det Inuitterne som udgjorde den grøn-
landske befolkning og de kom ligeledes helt fra Sibirien, Alaska og Canadas nordligste vider.

Sproget i Grønland er stadig noget forskelligt, alt efter hvor man befinder sig. Syd- og nord 
bosatte forstår ikke helt hinanden etc.

Det var først i 1600 tallet Grønland kom i nærmere berøring med ”Europæerne”: Det var 
sønationerne, som bl.a. fiskede hvaler i de nordlige havområder. Faktisk var hollænderne 
dem, der kendte landet bedst, og det var dem eksempelvis, der medbragte perlerne i 
forskellige farver, som grønlænderne bruger på deres dragter.

I 1721 kom den danske præst Hans Egede til Grønland for at genkristne nordboerne. Der 
blev anlagt en række ”kolonier” på vestkysten, og det var det, der lagde grundstenen for den
danske kolonisering af Grønland

Vi hørte om uroen, omkring det ikke at være en selvstændig nation, gennem 17 og 1800- 
tallet, ja op i nutiden hvor forskellige kommissioner ændrede på forholdene i 
Grønland/Danmark. Grønland skulle åbnes op mod resten af verden, en fordanskning med 
opførelse af moderne boliger og ejendomme fandt sted, kryolittens betydning, om tiden 
med mange danskeres beskæftigelse til høje lønninger, handel med dagligvarer i moderne 
supermarkeder, men også om de politiske krav om ligestilling med danskerne. Vi hørte 
om den grønlandske måde at leve på i dagligt fælleskab, stilhed og ro. Kropssproget er 
lige så vigtigt, som det talte sprog. Mimikken benyttes meget, ligesom ydmyghed og 
tilbageholdenhed, samt vi ”udsætter til i morgen” er meget almindelig brugt.

Tanja Nielsen fortalte også om forholdene, hvor mange grønlændere blev forflyttet til 
Danmark for at lære på forskellige højere niveauer.

I dag er der grønlændere, der ikke taler grønlandsk. Der blev også fortalt om trommedans 
samt forskellen i at løse problemerne på, når man er dansk eller grønlænder.

Mange grønlandske mænd føler, at værdigheden og deres selvværd forsvinder, hvis de ikke 
længere står som ene anskaffer af mad, eksempelvis.

Intet menneske i Grønland ejer jord. Jorden er grønlands. Grønland har ikke længere, som 
tidligere, egen valuta. Den danske krone er gældende. Ikke alle søskendebørn kender deres 
rigtige far. Mødrene holder ofte på hemmeligheden.
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Tanja Nielsen berørte også flere af de mørke sider. Den høje selvmordsrate eksisterer, men 
er faldende. Det samme gælder vold i hjemmet og seksuelt misbrug inden 18 årsalderen 
og problemer med alkohol i barndomshjemmet. Ufødte børn påvirkes af moderens 
stresshormoner. Angst, adfærdsforstyrrelser og søvnforstyrrelser er ret udbredte. Der 
arbejdes meget for at forbedre forholdene, men der mangler fagfolk til gøre dette arbejde.

Mange flytter til Danmark, men de der flytter er for det meste uforberedte på, hvad der 
møder dem. De er ofte konfliktsky, de trækker sig i diskussionerne, bliver ensomme og går 
under radaren.

Omkring 16.730 borgere, født i Grønland, bor i Danmark, og mange af dem er veluddannede
og klarer sig godt. Flere end 1000 bor i Aarhus Kommune.

Der er forskel på, hvad de grønlandske politiske partier vil. Skal man satse på turismen og 
mange turister fra hele verden, eller skal man fremme erhvervslivet og industrien. Der er 
også en vis stemning for at bakke op bag ”rødderne”, det som befolkningen som helhed 
føler sig trygge ved.

Klimaændringerne gør trafikken omkring Grønland sejlbar, og det forkorter dermed 
afstanden mellem verdensdelene. Det har skabt stor opmærksomhed omkring Grønland, 
så det bliver spændende at følge udviklingen i alle dens detaljer.

Der blev stillet en del spørgsmål af forsamlingen, og alle spørgsmål blev besvaret af Tanja 
Nielsen, som herefter kunne slutte af og modtage en stor tak fra os for en fremragende 
aften. 

Frits Hindtoft

Den 17. april samledes vi 13 gildebrødre i Ellevang Sognegård til gildeting. Desværre et 
enkelt afbud på grund af sygdom.

Valgt til dirigent blev Frits Hindtoft og til referent Ellen Mejer, og så kunne gildemester Nils 
aflægge beretning om årets begivenheder:

Vi tog hul på året med Sct. Georgsgildehal den 25. april, inden vi den 30. maj tog på 
gildeturen til Kongernes Jelling med efterfølgende besøg på Brandbjerg Højskole og Hover 
Kirke, og vi var mange fra 8. gilde med på Stadsgildets udflugt til Vadehavet den 16. juni.
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I august havde vi friluftsgildehal på Fortevej, og i september havde vi gildemøde sammen 
med 5. gilde med det ene punkt at lære hinanden lidt bedre at kende. Den 26. september 
var vi på besøg i Dortes tidligere gilde i Ålborg og deltog i deres gildehal. Et meget givende 
besøg, og 9. gilde i Ålborg er nu inviteret til vores friluftsgildehal i august. Først i oktober var 
vi til fødselsdagsgildehal i 5. gilde, og den 7. november var vi igen i Egå til gildemøde, hvor 
historiker Børge Schmidt holdt foredrag. Fredslyset blev hentet og bragt til Ellevang Kirke 1. 
søndag i advent, og året sluttede med vor juletur til Egå Marina.

Stadsgildets nytårskur blev holdt i Arions Hus, og den 16. januar holdt vi selv 42. års 
fødselsdagsgildehal, hvor 5. gilde var inviteret, og sidste møde var i Grønlænderhuset 
sammen med 5. gilde.

Lidt om fremtiden: Vort udvidede samarbejde med 5. gilde fører til, at vi foreslår en 
sammenlægning af vort julemøde i november med julegåturen i december også med 
den begrundelse, at vi ikke længere er så gode til at gå tur sammen. I gildeledelsen har vi 
endvidere besluttet at indrette vor programoversigt med kalenderåret på sammen måde 
som 5. gilde.

Gildemesteren tog derefter hul på et spørgsmål om priserne på gildemøder og forplejningen
under gildemøder. Et forslag var, at vi måske kunne samles for at spise kl. 18 og derefter 
gå i gang med møde eller gildehal. Der var forskellige indlæg uden at det endte med 
nævneværdige forandringer fra hidtidig praksis.

Beretningen blev herefter godkendt, og vi kunne tage næste punkt, indkomne forslag. Der 
var ingen, så vi kunne gå videre til skatmester Kirstens beretning om regnskab og budget, 
der ligeledes blev vedtaget.

Så kunne vi fra grupperne høre, at der i den ene gruppe hovedsagelig var blevet arbejdet 
med emnet STEN, og man desuden havde besøgt Generationernes Hus og var i gang med 
det nye emne Århus rundt. Den anden gruppe har på skift underholdt om forskellige emner 
som berømte danskere, begravelsesskikke og sidst Jorns maleri Stalingrad. 

Fra Internationalt udvalg kunne Hanne berette om rigtig mange aktiviteter som 
Fellowshipday, Fredslys-ceremonien, Nordisk-Baltiske Træf og Grænsetræffet på Tydal. 
Den store danske begivenhed bliver Den 11. Europakonference på Ranum Efterskole den 
30. juli, hvor det stadig er muligt at tilmelde sig, og til slut gjorde Hanne opmærksom på 
gildernes Reach-Out projekt.
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Frits kunne fortælle, at Ridderudvalget er nedlagt, mens der stadig er god gang i 
Spejdermuseet, hvor der er åbent hver lørdag, hvor genbrugsbutikken har salg.

Nu kunne vi gå i gang med valg til gildeledelse, herolder og udvalgsmedlemmer, hvilket vi 
hurtigt blev færdige med, idet alle - mere eller mindre nødtvungne måske - blev på deres 
poster.

Lige så hurtigt gik det med sidste punkt, Eventuelt, idet der intet var at bemærke, så Nils 
kunne slutte med at sige TAK og at ”alt gik jo”.

Herefter gik vi over til den mere uformelle del med lidt mad og drikke og hyggelig snak, 
inden vi sang vor aftensang og gik ud i den stille forårsaften. 

Ellen

  FRIMÆRKELAUGET

Torsdag d. 13. april 
Møde i spejderhytten i Tranbjerg med pænt fremmøde.
Der blev sorteret  mange frimærker og hyggesnakket i stor stil.

Uffe
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Annonce:

   

23. - 24. september 2023

Bliv medarbejder

Vores medarbejdere løser mange forskellige opgaver som for eksempel at 
sørge for at deltagerne får serveret mad, pakke poster inden postmandskabet 
kommer, transport af grej til og fra parken og meget meget mere.
Som medarbejder deltager du i et sjovt og givende arbejdsfællesskab sammen 
med en masse FDFere og spejdere. 

Vi har altid behov for et sæt hænder mere 😉

Du kan være medarbejder før og efter arrangementet. Dvs. fredag og søndag 
efter 12:00. Særligt fredag eftermiddag/aften aften har vi altid svært ved at 
finde medarbejdere, så hvis du har lyst til at hjælpe der, er det virkelig 
værdsat.

Kontakt: Erik Birkholm Nielsen: Mob. 2040 8663, Mail erikbirkholmnielsen@gmail.com
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HEROLDEN 

HUSK, at HEROLDENs mailadresse er 

HEROLDEN@sct-georg-aarhus.dk

Mailadressen er altid klar til at modtage 
materiale, der ønskes i HEROLDEN. 
Der kan ikke laves noget blad uden jeres 
input. Jeg modtager gerne både tekst og 
meget gerne relevante billeder, for at gøre 
bladet lidt mere spændende. Billeder af 
Sct. Georg med drage modtages også meget 
gerne. 
 
Tekst (ikke nødvendigvis gilderelateret), der 
ikke kommer i førstkommende blad vil blive 
gemt midlertidigt i skuffen ”tekstfyld”og 
blive benyttet senere. De kan måske - 
udover at fylde i bladet – også være 
inspirerende for andre.

Indlæg (tekst) modtages i filformaterne
.doc, .docx, .odt og .pdf 
Papirformat til tekst A4 lodret (også kaldet 
portræt-format)

Billeder modtages helst i filformat .jpg og 
gerne vedhæftet i en email.

Billeder og tekst fremsendes via mail til 
HEROLDENs mailadresse. 

Har I behov for hjælp til indlæg er I 
selvfølgelig altid velkommen til at kontakte 
mig via min normale mailadresse eller min 
telefon, som I finder nedenfor. 

HEROLDEN bliver tilgængelig online med 
mulighed for at læse og printe fra 
Stadsgildets hjemmeside 
www.sct-georg-aarhus.dk 

Deadline for indsendelse til hvert nummer er 
uændret d. 15. i måneden før udgivelse. 

Bladet vil herefter normalt være tilgængelig 
på Stadsgildet hjemmeside (HEROLDEN / 
Læs/Print bladet) fra den 25. i måneden før 
udgivelsesmåneden. 

Fremover vil papirudgaver af HEROLDEN til 
medlemmer uden e-mail og andre ikke blive 
udsendt fra central side. Opgaven varetages i 
de enkelte gilder.

– 18– 

HEROLDEN
Udkommer næste gang

25. maj 2023
Deadline for indlæg 15. maj 2023

Redaktør Jan Bigum
H. C. Andersens Vej 1, 8230 Åbyhøj

Tlf. 4119 3676
Email: HEROLDEN@sct-georg-aarhus.dk


